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                                           P R O T O K Ó Ł   Nr XIX/07  
 
XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Rewal odbytej w dniu 31 grudnia  2007 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rewal.  
 
 
 O godzinie 09.05 prowadząca obrady Przewodnicząca Rady radna 
Joanna Drzewińska - Dąbrowska stwierdziła, iŜ aktualnie w posiedzeniu 
zgodnie z listą obecności uczestniczy 12 radnych, co przy ustawowym 
składzie Rady 15 osób stanowi wystarczające quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
Otwierając sesję powitała przybyłych na obrady radnych, sołtysów oraz 
zaproszonych gości. 
 

Ad. 2. Przewodnicząca Rady  przedstawiła następujący porządek obrad 
dzisiejszej sesji:       

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2007:  

1) wprowadzenie zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok;   
2) wprowadzenie zmian w uchwale Nr VI/20/07;  
3) wprowadzenie zmian w uchwale Nr V/16/06.    

5. Wolne wnioski i zapytania.  
6. ZłoŜenie Ŝyczeń noworocznych przez Przewodniczącą Rady i Wójta 

Gminy. 
7. Zakończenie obrad.   

 
 Protokoły z XVIII i XIX sesji Rady Gminy przyjmowane będą na XX sesji Rady 
Gminy  

Do przedstawionego porządku obrad radni nie wnieśli uwag.  
 

Ad. 3. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  
Radny W. Jaworowski – sprawa podejścia do opracowywanych planów 
zagospodarowania przestrzennego. Wnioskuje by na najbliŜszą sesję 
styczniową przedstawione zostały propozycje związane z ograniczeniem 
urbanizacji naszej gminy. Obawia się bowiem, Ŝe sami sobie podcinamy 
przysłowiową gałąź na której siedzimy. PlaŜe nasze nie będą mogły 
pomieścić zwiększającą się ilość turystów a  dobrze wiemy, Ŝe wszyscy Ŝyjemy 
z turystyki i musimy w jakiś sposób zwiększyć ograniczenie postępującego 
procesu urbanizacji naszej gminy.  
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Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok:  
Ad. 4/1. Wprowadzenie zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok.  

Szczegółowe uzasadnienie – treść w załączeniu do uchwały – przedstawił 
autor projektu uchwały Skarbnik Gminy. W swoim wystąpieniu szczegółowo 
omówił potrzebę wprowadzenia tych zmian.  
Zabierając głos w dyskusji radny K. Kwiatkowski poprosił P. Wójta o 
wyjaśnienia co do dz. 851 – wcześniejsze ustalenia były inne.  
P. Wójt – związane  jest to ze zwiększeniem wydatków – w stosunku do 
planowanych - na remont świetlicy wiejskiej w Śliwinie o 50.000 zł – jest to 
jakoby poszukiwanie brakującej sumy.  
Radny B. Woźniak – były inne ustalenia odnośnie tych 50.000 zł i stąd rodzi się 
pytanie. Na ten temat ostatnio bardzo wiele mówiono.   
P. Skarbnik – zmiany zostały wprowadzone w związku z ze zmianą preliminarza 
wydatków o którym mowa w następnym projekcie uchwały.  
P. Wójt – rozumie pytanie i obawiał się, Ŝe sprawa ta będzie punktem 
zapalnym dzisiejszej sesji, ale chciał wykazać prawdę. W roku 2007 zwiększyły 
się w stosunku do planowanych  wpływy o 50.000 zł z wydawanych pozwoleń 
na sprzedaŜ alkoholu. Sumę tę zdecydował przekazać na realizacje tej 
inwestycji. Faktem jest to, Ŝe jest inaczej niŜ wcześniej o tym rozmawialiśmy.    
Radny K. Kwiatkowski – te 50.000 zł miały być po połowie rozdysponowane na 
Pustkowo i Niechorze. UwaŜa, Ŝe ktoś podjął samodzielnie decyzję,  z którą się 
on nie zgadza. Była rozmowa, Ŝe środki te zostaną przesunięte na następny 
rok. A teraz stawia się nas przed faktem dokonanym.  
P. Skarbnik – rok się kończy i pieniądze te muszą być rozdysponowane.      
Radny K. Kwiatkowski – musi być umowa, Ŝe w roku przyszłym te pieniądze się 
znajdą.  
P. Wójt – zostały przekroczone o 50.000 zł – w stosunku do planowanych 
pierwotnie – wydatki  związane z remontem świetlicy w Śliwinie.  
Radny L. Sipiak – chodzi o to, Ŝeby w roku przyszłym pieniądze na ten cel się 
znalazły.  
Radny A. Brzeziński – inwestycję związaną z remontem świetlicy naleŜy 
zakończyć.  
P. Przewodnicząca Rady – mieliśmy świadomość tego, Ŝe sesja zwołana – w 
tak krótkim terminie –  bez wcześniejszego posiedzenia Komisji Rady – nie 
będzie naleŜycie przygotowana.  
Radny B. Woźniak – zgłosił wniosek by zarządzona została krótka przerwa w 
obradach celem przedyskutowania spornego problemu.      
Przewodnicząca Rady zarządziła krótką 10 minutową przerwę. 
Po przerwie zabierając głos P. Wójt poinformował, iŜ w przerwie zostało 
wypracowane „salomonowe wyjście”  z sytuacji. W roku bieŜącym  zostały 
przekroczone planowane o 50.000 zł wpływy z wydawanych zezwoleń na 
alkohol i przewiduje się, ze wpływy z tego tytułu będą takie same w roku 
przyszłym. Planowana wielkość wpływów z tego tytułu do budŜetu gminy – w 
stosunku do bieŜącego roku - nie uległa zmianie – a o ile koncesje zostaną 
wykupione na poziomie 2007 roku to ta powstała nadwyŜka zostanie 
rozdysponowana pomiędzy te 2 świetlice i to zapewnienie składa do 
protokołu .   
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Radny B. Woźniak –  zanim dojdzie do głosowania nad podjęciem tej 
uchwały naleŜy spojrzeć na projekt kolejnej uchwały – w sprawie zmian w 
preliminarzu – kłóci się ona z tymi ustaleniami. W § 1 jest uwidoczniona suma 
50.000 zł a w § 2 mówi się, Ŝe zostanie przekazane w sprawozdaniach do 
31.01.2008 r. 
P. Skarbnik - § 2 nadaje upowaŜnienie na wydatki. Jest to niezbędne w 
związku z ujednoliceniem sprawozdań. Taki zapis był konieczny. Treść tego 
tekstu był konsultowany z Pełnomocnikiem ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych P. I. Zacharczuk.   
P. Sekretarz Gminy – wszystko to zostało zapisane w rocznym programie i jej 
zdaniem nie powinno się to znaleźć w tej uchwale.  
Radny B. Woźniak – zapis ten robi zamęt dotyczący kwoty 50.000 zł. KaŜdy 
czytający tę uchwałę będzie myślał, Ŝe dotyczyło wydatków juŜ w 2008 roku.  
P. Sekretarz – nie jest autorem tej uchwały, ale uwaŜa, Ŝe kaŜdy czytający 
winien rozumieć, Ŝe dotyczy to tylko i wyłącznie zmiany w preliminarzu na 
2007 rok.  
Radny B. Woźniak – dlaczego wydatki z 2007 roku maja być rozliczone w 
sprawozdaniu z 2008 roku.  
P. Sekretarz – dlatego, Ŝe sprawozdania za 2007 rok sporządzane są do końca 
stycznia 2008 roku.  
P. Skarbnik – sprawozdania dotyczące róŜnych części spraw związanych z 
budŜetem  sporządza się w róŜnych terminach. A sprawy związane z 
alkoholówką do tej pory były mu obce. A  autorem projektu uchwały była P.I.  
Zacharczuk.   
Radny B. Woźniak – terminy sprawozdawczości określa ustawa, a nie gminna 
uchwała. Dlaczego wprowadza się zapis wprowadzający dalsze 
niezrozumienie  sprawy dotyczącej dz. 851.  
P. Przewodnicząca Rady – zaproponowała by zgodnie z sugestią P. Sekretarz 
wykreślić z projektu tej uchwały w całości zapis § 2. 
P. Woźniak – będziemy rozpatrywali jak przejdziemy do tej uchwały.  

P. Przewodnicząca przed przystąpienie do głosowania przyjmuje, Ŝe cała 
nadwyŜka jaka powstanie – w roku 2008 - z tytułu wydawanych zezwoleń na 
alkohol przekazać w równej części na te 2 świetlice.    
 
Przystąpiono do głosowania na podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie na rok 2007.   
Uchwała została podjęta – za 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – 
głosowało 12 radnych.  
 

Ad. 4/2. Wprowadzenie zmian w uchwale VI/20/07.  
P. Przewodnicząca – był wniosek o wykreślenie w całości z projektu uchwały 
zapis § 2.  
P. Sekretarz – pozostawmy to nie zmienionej formie.  
P. Przewodnicząca – dla przeciętnego czytelnika jest to nie zrozumiałe.   
Uchwała w przedłoŜonej wersji została podjęta – 10 głosami za, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu – głosowało 12 radnych.  
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Ad. 4/3. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr V/16/06.  
Skarbnik Gminy zapoznał Rade ze szczegółowym uzasadnieniem do tej 
uchwały.  
Radny B. Woźniak – byłby za skreśleniem  w uzasadnieniu zwrotu 
dofinansowanie.  
P. Skarbnik – wynika to z nazewnictwa tego paragrafu.   
Po wyjaśnieniach Skarbnika Gminy została podjęta – 11 głosami za, 1 radny 
wstrzymał się od głosu – głosowało 12 radnych.   
      

Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania.  
Radny H. Kowal – czy został juŜ zatwierdzony ostateczny projekt modernizacji 
oczyszczalni ścieków.  
P. Wójt – w dniu dzisiejszym czekamy na opracowanie planów. Planuje się 
zwiększenie przepustowości kolektora pomiędzy Rewalem a Trzęsaczem z 250 
na 400 oraz budowa 2 wielkich przepompowni – kolektor ten zbiera wszystkie 
nieczystość z całej gminy. Rozwiązane zostaną problemy jakie występują w 
Niechorzu.      
Radny H. Kowal – kiedy będzie zakończone zejście na plaŜę w Trzęsaczu.  
P. Wójt – jeśli chodzi o zejście to termin zakończenie inwestycji przesunięty jest 
na kwiecień 2008 rok – płatności realizowane są na bieŜąco. Gorzej 
przedstawia się sytuacja związana z modernizacją dworca autobusowego w 
Pobierowie. Nie moŜe zrozumieć postawy wykonawcy płacącego kary 
umowne.  
Radny W. Jaworowski – czy w związku ze zmianami politycznymi nastąpiły w 
naszym Kraju czy zmieniają się nasze poglądy nt.  sprawy „wojskowej enklawy 
w Pobierowie”.  
P. Wójt – na początku kwietnia  tj. 3 i 4 .04.08 – w Dworku „Prawdzic” 
planowana jest  duŜa konferencja – II część – naukowa w sprawie ratowania 
wybrzeŜa morskiego. Organizatorem jest Instytut Wodny U.S. oraz Związek 
Miast i Gmin Morskich. Na to spotkanie otrzymaliśmy juŜ oficjalne zaproszenie.  
Jeśli chodzi o enklawę to najwaŜniejszym dokumentem jest Studium. A na 
jego podstawie realizowany jest plan zagospodarowania przestrzennego. 
Jeśli Rada juŜ raz wyraziła soje stanowisko w tej sprawie to nie powinna go 
zmieniać. NaleŜy w tej sprawie wypowiadać się jasno i konkretnie.  I tak jak w 
poprzedniej kadencji przy działkach nad jeziorem nasze stanowisko musi być 
konsekwentne.  
Radny w. Jaworowski – czy w tej sprawie wpłynęły jakieś dodatkowe pisma.   
P. Wójt – nie, wszyscy czekają na wyłoŜenie planu zagospodarowania.  
P. Przewodnicząca Rady – co dalej z plaŜą w dawnym Śliwinie Bałtyckim, bo 
w tej chwili to jest tam tylko kupa kamieni. Istnieje obawa czy ta plaŜa będzie 
do sezonu istniała. Czy moŜe zaprosić kogoś z SUM by udzielił nam na nasze 
pytania odpowiedzi. Czy mamy na to wpływ.    
P. Wójt – nie mamy na to wpływu i sam się obawia o to czy do sezonu będzie 
plaŜa. UwaŜa, Ŝe naleŜy zaprosić – na posiedzenie Komisji - do wspólnej 
dyskusji przedstawicieli SUM.  
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Radny A. Brzeziński – trzeba naciska na SUM, bo w przeciwnym razie nastąpi 
migracja turystów ze wschodniej części Rewala. A tereny te staną się mniej 
atrakcyjne.   
P. Wójt – Ustronie Morskie samo – z środków uzyskanych ze sprzedaŜy swojej 
części byłego lotniska A.R. w Bagiczu – dokonując palowania odbudowało 
swoja plaŜę, pomimo sceptycznego podejścia Słupskiego Urzędu Morskiego. 
Musimy się zastanowić nad tym co zrobić by nastąpiła zmiana w myśleniu 
decydentów SUM.   
Radny W. Jaworowski – trzeba się do spotkania z SUM solidnie przegotować. 
Ostrogi bite w morze mają to do siebie, Ŝe zatrzymują prądy morskie wzdłuŜ 
wybrzeŜa. Budowane opaski pozbawiają naturalnego budulca plaŜ – 
rumowiska. Jeśli chcemy coś z tym zrobić to musimy dokładnie przestudiować 
dostępne materiały naukowe.   
P. Przewodnicząca – do tego spotkania z pewnością się przygotujemy 
naleŜycie. 
Radny M. Smoczyk – moŜe na tą konferencję naukową zaprosić 
przedstawicieli SUM.  
P. Wójt – nie jesteśmy organizatorami tego spotkania i nie mamy na to 
wpływu - ale jak wie to zawsze są zapraszani.           
 

6. ZłoŜenie Ŝyczeń noworocznych.   
W pierwszej kolejności wszystkim obecnym Ŝyczenia noworoczne złoŜyła 
Przewodnicząca Rady a następnie Wójt Gminy. Do Ŝyczeń dołączył się teŜ 
przybyły na te okazję były Wójt Gminy a obecnie Poseł na Sejm RP K.T. 
Oświęcimski.     
              
          Ad. 7. Wobec wyczerpania tematyki sesji prowadząca sesję 
Przewodnicząca  Rady radna Joanna Drzewińska - Dąbrowska o godzinie 
10.20 zamknęła XIX zwyczajną sesję Rady Gminy.  
 
 

............................                                                        .........................................  
    protokółował                                                                                 Przewodnicząca Rady                                                                                         


